
 

 

Schriftelijke vragen Statenfractie 50PLUS 

Onderwerp: problemen kalverbedrijven door hoge kosten luchtwassers  

 

’s-Hertogenbosch, 22 mei 2019 

 

Geacht college, 

Brabantse kalverbedrijven luiden de noodklok. Om te voldoen aan de door u gestelde eisen voor 
reductie van ammoniakuitstoot, is aanschaf van luchtwassers op dit moment de enige optie. 
Maar naast dat luchtwassers in geval van kalverbedrijven weinig bijdragen aan het beoogde 
milieudoel – ze zorgen weliswaar voor reductie van ammoniak, maar ook voor een toename van 
CO2-uitstoot –  vergt het een investering die veelal te hoog is om terug te verdienen. Voor veel 
kalverbedrijven betekent dit mogelijk de nekslag. Van de circa 300 kalverbedrijven in Brabant 
zou ongeveer de helft noodgedwongen moeten stoppen.  

Doordat de milieu-eisen in Brabant strenger zijn dan in de rest van Nederland, leiden de eisen 
van de provincie sowieso tot verzwakking van de concurrentiepositie van de Brabantse 
kalverbedrijven ten opzichte van collega´s in andere provincies. De kalversector buiten Brabant 
zal daardoor uitbreiden. 

Bovenop de hoge kosten voor aanschaf en gebruik van luchtwassers worden kalverhouders 
geconfronteerd met extra uitgaven voor dure vergunningen. 

Brabantse kalverhouders beseffen terdege het belang van een schoon milieu. Ze werken hard 
om daar aan bij te dragen en willen dat ook in de toekomst blijven doen.  

Er wordt hard gewerkt aan de ontwikkeling van systemen die, in tegenstelling tot luchtwassers, 
milieutechnisch wél effectief zijn. Dat gaat echter nog een paar jaar duren. Nu verplicht 
investeren in inefficiënte en te dure luchtwassystemen maakt het voor kalverbedrijven straks 
onmogelijk opnieuw te investeren in een systeem dat wel doelmatig is.  

 

Wij hebben hierover volgende vragen: 

Bent u bekend met de problemen zoals hierboven weergegeven? Zo ja, bent u bereid om samen 
met de kalverbedrijven te zoeken naar een oplossing? Zo nee, waarom niet? 



Kalverhouders zelf stellen voor om provinciaal beleid niet alleen te richten op ammoniak, maar 
op integrale oplossingen (methaan, mest, ammoniak, dierenwelzijn). Bent u het de 
kalverhouders eens dat de keuze voor integrale oplossingen beter is dan enkel richten op 
ammoniak? Zo nee, waarom niet? 

Ook stellen zij voor beleid te maken dat aansluit bij het nationaal (kringloop)beleid. Hoe kijkt u 
daar tegenaan? 

Er loopt onderzoek naar nieuwe systemen voor uitstootreductie. Naar verwachting gaat dat nog 
een paar jaar duren. Dat zou betekenen dat de kalverbedrijven nu fors moeten investeren in 
inefficiënte luchtwassers, die over een paar jaar alweer vervangen zouden kunnen worden voor 
systemen die veel beter werken. De investeringen nu zijn dan eigenlijk weggegooid geld. Bent u 
bereid om met de sector te bekijken hoe deze paar jaar kunnen worden overbrugd? Zo nee, 
waarom niet? 

Een optie kan zijn om voor kleine veesectoren, waaronder de kalversector, een uitzondering te 
maken en die kleine veesectoren voorlopig te houden aan de eisen die zijn opgesteld in het 
convenant uit 2009: 50 procent ammoniakreductie (of de best toepasbare methode) voor 
bestaande stallen in 2028 mits betaalbaar.  
Bent u bereid om de kleine veesectoren daarin tegemoet te komen? Zo nee, waarom niet? 

Zoals hierboven aangegeven, zijn kalverbedrijven verplicht een dure vergunning aan te vragen. 
De kosten zijn dusdanig hoog dat veel kalverhouders die eigenlijk niet kunnen betalen. Was dat 
bij u bekend? Zo ja, bent u bereid te onderzoeken of die kosten kunnen worden verlaagd naar 
een betaalbaar prijsniveau? Zo nee, waarom niet? 

In aangrenzende provincies worden minder strenge eisen gesteld aan kalverbedrijven. Veel 
Brabantse kalverhouders overwegen hun bedrijf te verplaatsen naar die provincies. Wat vindt u 
van de verschillen in regelgeving tussen de provincies? Bent u het met de 50PLUS-fractie eens 
dat een mogelijk vertrek van veel bedrijven een verlies is voor onze provincie? Zo ja, bent u 
bereid maatregelen te treffen zodat kalverbedrijven in Brabant blijven? Zo nee, waarom niet? 

 

 

Wij zien de beantwoording van deze vragen met belangstelling tegemoet. 

 

Met vriendelijke groet, 

Jan Frans Brouwers 
fractievoorzitter 50PLUS Noord-Brabant 

 


